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P R O T O K Ó Ł  NR XXXIII/17 

XXXIII Sesji Rady Miejskiej w Żninie,  

która odbyła się w dniu 26 maja 2017 roku  

w Auli Urzędu Miejskiego w Żninie  

przy ulicy 700-lecia 39  

 

 

 

Protokolant sesji:  

Łukasz Lisiecki – Główny Specjalista ds. obsługi Biura Rady Miejskiej 

 

AD PKT 1 – Otwarcie i stwierdzenie kworum 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - o godzinie 1000 otworzył XXXIII sesję  

i stwierdził, że zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 21 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 21 osób stanowi kworum pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym. 

Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 do niniejszego protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady powitał: 

1. Panie i Panów Radnych, 

2. Burmistrza Żnina Pana Roberta Luchowskiego ze współpracownikami, 

3. Sołtysów Gminy Żnin,  
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4. Przewodniczących Zarządu Rad Osiedli, 

5. Prezesa Zarządu Spółki WiK w Żninie Pana Jerzego Mączko, 

6. Dyrektorów Jednostek Organizacyjnych Gminy Żnin, 

7. Dyrektorów Szkół i Przedszkoli, 

8. Pozostałe osoby obecne na sali, 

9. Prasę lokalną, 

10. Radio Żnin. 

 

AD PKT 2 - Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - przedstawił porządek obrad XXXIII sesji Rady 

Miejskiej w Żninie, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Zapytał czy są pytania 

do porządku obrad. Wobec braku pytań poinformował, że w dniu wczorajszym do Biura Rady 

wpłynęła autopoprawka Pana Burmistrza do porządku obrad. Dotyczy ona propozycji 

wykreślenia z porządku obrad pkt 10 tj. projektu uchwały w sprawie przejęcia od Wojewody 

Kujawsko-Pomorskiego opieki nad grobami, kwaterami i cmentarzami wojennymi 

znajdującymi się na terenie gminy Żnin. W uzasadnieniu wskazuje się, że do dnia 25 maja  

2017 r. nie wpłynęła od wojewody Kujawsko – Pomorskiego propozycja porozumienia 

w  sprawie przejęcia opieki nad grobami, kwaterami i cmentarzami wojennymi. 

     Ponadto proponuje się zdjęcie z porządku obrad pkt 18 tj. projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żnin, 

położonej w Chomiąży Księżej. Na posiedzeniu Komisji Rady wypracowany został wniosek, 

aby przeprowadzić wizję lokalną tego terenu i ponownie przeanalizować dokumentację w tej 

sprawie.  

     Jednocześnie Pan Burmistrz proponuje wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy użyczenia na 

nieruchomość położoną w Gorzycach. 

Następnie zapytał czy są jeszcze jakieś pytania do porządku obrad? 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że krótko przed sesją odbył spotkanie z Panią 

sołtys Kierzkowa i Pani sołtys planuje budowę przy świetlicy  w Kierzkowie placu zabaw. Po 
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dokładnym rozpoznaniu wyniknęło, że mogą wystąpić problemy związane właśnie z planem 

zagospodarowania przestrzennego. Wobec tego proponuję dziś Państwu zdjęcie z porządku 

obrad pkt 16 tj.  projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego sołectw Chomiąża Księża, Kierzkowo, Skarbienice, Wenecja i Wójcin, Etap 

4 sołectwo Kierzkowo. Wrócimy do niego w jak najkrótszym czasie. Chciałbym, żebyśmy 

wszystkie kwestie wyjaśnili. W przyszłym tygodniu usiądziemy z Panią sołtys i postaramy 

się wszystkie wątpliwości wyjaśnić. Mama nadzieję, że w przyszły m miesiącu uda nam się 

wrócić do tematu.  

Radny Lucjan Adamus – zapytał w którym punkcie przewiduje się zamieszczenie punktu 

dotyczącego projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

użyczenia na nieruchomość położoną w Gorzycach.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – powiedział, że według kolejności będzie 

poddawał propozycje począwszy od zdjęcia punktów z porządku obrad.  

Wobec tego zapytał kto jest za zdjęciem z porządku obrad punktu dotyczącego projektu 

uchwały w sprawie przejęcia od Wojewody Kujawsko-Pomorskiego opieki nad grobami, 

kwaterami i cmentarzami wojennymi znajdującymi się na terenie gminy Żnin. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

za było 21 radnych 

 

Rada zdjęła z porządku obrad punkt dotyczący projektu uchwały w sprawie przejęcia 

od Wojewody Kujawsko-Pomorskiego opieki nad grobami, kwaterami i cmentarzami 

wojennymi znajdującymi się na terenie gminy Żnin. 

 

Przewodniczący Rady – zapytał kto jest za zdjęciem z porządku obrad punktu dotyczącego 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Żnin, położonej w Chomiąży Księżej. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

za było 21 radnych 

 

Rada zdjęła z porządku obrad punkt dotyczący projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż części nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żnin, położonej 

w Chomiąży Księżej. 
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Następnie Przewodniczący Rady zapytał kto jest za zdjęciem z porządku obrad pkt 18 tj. 

projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego sołectw 

Chomiąża Księża, Kierzkowo, Skarbienice, Wenecja i Wójcin, Etap 4 sołectwo Kierzkowo. 

  

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

za było 21 radnych 

 

Rada zdjęła z porządku obrad punkt dotyczący projektu uchwały w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego sołectw Chomiąża Księża, 

Kierzkowo, Skarbienice, Wenecja i Wójcin, Etap 4 sołectwo Kierzkowo. 

 

Przewodniczący Rady zapytał kto jest za wprowadzeniem do porządku obrad punktu 

dotyczącego projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

użyczenia na nieruchomość położoną w Gorzycach.  

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

za było 21 radnych 

Rada wprowadziła do porządku obrad punkt dotyczący projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy użyczenia na nieruchomość położoną w 

Gorzycach. 

 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

 2. Przedstawienie porządku obrad. 

 3. Przyjęcie protokołów z obrad XXXI i XXXII sesji. 

 4. Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej. 

5. Interpelacje Radnych. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia "Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2017- 2020". 

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowych z budżetu Gminy Żnin na 

pokrycie kosztów budowy przydomowych oczyszczalni ścieków i przepompowni ścieków. 

 
8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2017 rok. 

 9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy 

Żnin na lata 2017-2030. 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do uzgodnienia z Ministrem Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego projektu nowego statutu Muzeum Ziemi Pałuckiej w Żninie. 

 11. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania uczniom niektórych oddziałów klas III i VI szkół 

podstawowych prowadzonych przez gminę Żnin miejsca realizacji obowiązku szkolnego. 

  12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy 22 lipca w Żninie. 

 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Gwardii Ludowej w Żninie. 

 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Nowotki w Żninie. 

 15.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy użyczenia na 

nieruchomość położoną w Gorzycach. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Żnin, położonej w Żninie przy ul. Ułańskiej. 

 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Żnin, położonej w Sarbinowie. 

 18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego. 

 
19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego. 

 20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Żnin prawa 

użytkowania wieczystego nieruchomości położonej w Żninie przy ul. Fabrycznej. 

 
21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych w Żninie. 
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22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu na części 

nieruchomości położonych w Gorzycach i Żninie. 

 
23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu części 

nieruchomości położonej w Żninie przy ul. Słonecznej. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

24. Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XIII/134/2015 Rady Miejskiej w Żninie z dnia 25 listopada 

2015 r. w sprawie „Rocznego Programu Współpracy Gminy Żnin na rok 2016 z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie. 

 
25. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Żnin; 

 26. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad przyznawania diet przewodniczącym 

organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Żnin. 

 27. Odpowiedzi na interpelacje radnych zgłaszane na bieżącej i poprzednich sesjach. 

28. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 

29. Zakończenie. 

 

AD PKT 3 - Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – Wysoka Rado XXXI sesja odbyła się w dniu 

24 marca 2017 r.  Protokół z tej sesji zawiera  48 stron i  23 załączniki.  Z treścią protokołu 

zapoznałem się, wiernie odzwierciedla przebieg tej sesji, w związku z tym proponuję, 

aby Wysoka Rada protokół przyjęła. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem protokołu z 

XXXI  sesji Rady Miejskiej w Żninie, proszę  podnieść rękę? 

 

W głosowaniu udział wzięło 21radnych  

Za było 21 radnych 

 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – Wysoka Rado XXXII sesja odbyła się w dniu 

4 kwietnia  2017 r.  Protokół z tej sesji zawiera 17  stron i 4 załączniki.  Z treścią protokołu 

zapoznałem się, wiernie odzwierciedla przebieg tej sesji, w związku z tym proponuję, 
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aby Wysoka Rada protokół przyjęła. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem protokołu 

z XXXII  sesji Rady Miejskiej w Żninie, proszę  podnieść rękę? 

W głosowaniu udział wzięło 21radnych  

Za było 21 radnych 

 

Ad PKT 4 - Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie międzysesyjnym 

oraz z wykonania uchwał Rady Miejskiej. 

 

Burmistrz Robert Luchowski  - przedstawił sprawozdanie, które stanowi załącznik nr 5 

do protokołu.  

 

AD PKT 5- Interpelacje radnych 

 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Leszek Kowalski- zgłosił, że przy dużych 

opadach deszczu ul. Kl. Janickiego, Wiejska. Górska oraz Gwardii Ludowej są zalewane. Rów, 

który odprowadza wodę do Jeziora Dużego Żnińskiego jest zamulany i nie ma drożności. 

Studzienki kanalizacyjne na ul. Kl. Janickiego są za małe. Niestety woda nie odpływa.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki- Adam Kowalewski-poprosił 

o wyznaczenie pracownika, który byłby pomocny do kontaktów na linii mieszkańcy – 

inwestor w zakresie dotyczącym przebudowy drogi E-251. Przestoje, które są w tej chwili 

na niektórych odcinkach, powodują zagrożenie. Skarżą się rowerzyści i piesi, którzy mają 

znaczny problem z swobodnym poruszaniem się. Poprosił o podjęcie działań ww. sprawie. 

Radny Piotr Horka- poinformował, że na dyżur w dniu 9 maja zgłosił się do niego 

mieszkaniec 

ul. Wilczkowskiej., który stwierdził, że inwestor który buduje budynki wielorodzinne nie ma 

pozwolenia. Posesja klienta jest zalewana z powodu podniesienia terenu, który został 

wykorzystany pod budowę. Inwestycja ta, zasłania widok na kościół. Poprosił o wyjaśnienie 

sprawy.  

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Piotr 

Tomaszewski- poprosił o interwencję w następujących sprawach: 

- regulację wysokości studzienek na ul. 700- lecia 7 oraz ul. Zamkniętej 22A,  

- załatanie dziur na ul. Towarowej w Żninie, 

- informację o wydatkowaniu i realizacji czyszczenia kanalizacji ogólnospławnej, 
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- stan techniczny mostu nad Gąsawką na ul. św. Floriana.  

Radna Halina Krygier- wskazała, że w grudniu 2016 roku składała interpelację dotyczącą 

oświetlenia ścieżki rowerowej do Bożejewiczek. Otrzymała pismo, że sprawa została 

skierowana do GDDKiA. Niestety do dnia dzisiejszego nie ma reakcji w tej sprawie.  

Zgłosiła również, że wzdłuż ścieżki rowerowej do Bożejewiczek występują połamane drzewa, 

brzeg zarośnięty jest krzakami. Poprosiła o interwencję. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia Marek Zieliński- w imieniu 

mieszkańców Żnina, poprosił o uruchomienie busa na ich potrzeby. Zaproponował trasę 

przejazdu. Prowadziłaby ona od osiedla bydgoskiego przez Żnin, aż do Urzędu Miejskiego 

w Żninie, cmentarz, targowisko. Kursy odbywałyby się, co godzinę. Poprosił o interwencję.  

Radny Kazimierz Jańczak- zgłosił, że parking przy ul. Sienkiewicza jest zajęty włącznie 

przez samochody osobowe. Niestety miejsca wyznaczone dla autokarów nie są 

wykorzystywane do określonego celu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola- podkreśliła, że w zadaniach inwestycyjnych 

na rok 2017 zostało uwzględnione zadanie „budowa placu zabaw w Kaczkówku- etap II”. 

Mieszkańcy ww. wsi zwrócili się z prośbą, aby inwestycja została zrealizowana w roku 2017. 

Niestety, podzielono sołectwa. Poprosiła, aby zadanie to zostało wykonane ze środków 

budżetu gminy Żnin, a nie tak jak zakładano z funduszu sołeckiego. 

W imieniu mieszkańców ul. Sadowej, zgłosiła, że występują nierówności przy wjeździe 

z ul. Mickiewicza na ul. Sadową. Wskazała, aby zamówić walec do wyrównania terenu.  

Radna Maria Błońska- ponawiam prośbę mieszkańców wsi Dochanowo, którzy prosili 

o budowę chodnika oraz odwodnienie. Przypomniała jednocześnie, że zadanie to, było ujęte 

w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym na 2016 rok. 

 

AD PKT 6 - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia "Wieloletniego planu rozwoju 

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2017- 2020". 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że Zgodnie z art. 21 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 

r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (Dz. U. tj. z 2017 

r. poz. 328) przedsiębiorstwo wodociągowo-kanalizacyjne ma obowiązek zapewnić zdolność 

posiadanych urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych do realizacji dostaw wody 
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w wymaganej ilości, pod odpowiednim ciśnieniem oraz dostaw wody, odprowadzania 

ścieków w sposób ciągły i niezawodny, a także zapewnić należytą jakość dostarczonej 

wody i odprowadzanych ścieków. Przedsiębiorstwo wodociągowo-kanalizacyjne opracowuje 

wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 

będących w jego posiadaniu. Plan powinien być zgodny z kierunkami rozwoju gminy 

określonymi w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy, z ustaleniami miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz 

ustaleniami zezwolenia wydanego temu przedsiębiorstwu na prowadzenie zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. Plan spełniający ww. warunki 

uchwala rada gminy. 

Ponadto dodał, że jest to drugie spotkanie dotyczące tego ważnego dla gminy Żnin 

dokumentu. Rola Burmistrza jest przedstawienie tego planu nie jako widmo katastrofy, ale 

jako wręcz przeciwnie dokumentu, który może nasza gminę uchronić od zjawisk, które mogą 

wystąpić w niedalekiej przyszłości.  W sprawie tego planu osobiście spotykałem się z 

prezesem zarządu, z przedstawicielami mieszkańców, ale również odbywaliśmy wspólne takie 

spotkania. Takie spotkanie odbyło się już w  marcu br. w ramach komisji. Na sesji 24 marca 

2017 r. projekt uchwały w tej sprawie został zdjęty z porządku obrad.   

30 marca br. odbyło się spotkanie z całą Radą przy udziale prezesa WiK i kierownika 

oczyszczalni.  4 kwietnia br. odbyła się sesja nadzwyczajna i uchwała w tym temacie nie 

została podjęta. Od samego początku Państwa stanowiska nie traktowałem jako wyrażenie 

woli przeciwko mojej propozycji. Zgodnie ze współpracą którą podjęliśmy w grudniu 2014 

roku każdorazowo czy zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały czy też wstrzymywanie się 

od głosu traktuje jako sygnał do ponownego spotkania, ponownego wyjaśnienia wątpliwości 

bo oczywiście mają prawo Państwo takie mieć. Nie twierdzę też, że tych wątpliwości w 

sprawie tego planu jestem pozbawiony. 25 kwietnia br. odbyło się kolejne spotkanie z 

przedstawicielami WiKu, Rady Nadzorczej i dzisiaj tj. 26 maja przedkładam Wysokiej Radzie 

ten wieloletni plan, który osobiście traktuję jako szanse na rozwiązanie wielu problemów, z 

którymi się od wielu lat mierzymy.  Wielu z Państwa, mieszkańców pyta mnie czy 

wprowadzenie wieloletniego planu spowoduje wzrost stawek. Tak spowoduje. Czy nie 

wprowadzenie  wieloletniego planu spowoduje wzrost taryf? Tak spowoduje. Kwestią jest 

czy te taryfy mają mieć szanse być wyższe kiedy te plan wprowadzimy czy też kiedy ten plan 

wprowadzony nie będzie. Niech za przykład tego co może się stać nie tylko w jednym punkcie, 

ale w wielu punktach będą ostanie wydarzenia na ul. 700 – lecia w Żninie. Wydarzenia 

nieprzewidywalne, ale ja też nie mogę bronić się od odpowiedzialności, że nie wiem z jaką 
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mamy do czynienia siecią wodno – kanalizacyjną. Temu właśnie służyły spotkania, temu 

służył monitoring, który został przeprowadzony. Ci z Państwa, którzy na co dzień się tym 

zajmujecie to wiecie, że chodzimy dzisiaj po tykającej bombie. Ten wieloletni plan złożony w 

ramach projektu jest jedyna szansą na to, aby zrealizować sporo zdań. Oczywiście należy je 

stosownie gradować. Najważniejsze to oczywiście rozdzielenie sieci. Drugi to temat to sprawa 

oczyszczalni ścieków. Oczywiście kwestię zakupów można traktować jako sprawę kolejno 

rzędną.  Te priorytety o których wspomniałem trzeba zrealizować jak najszybciej.   Jeżeli jest 

szansa na pozyskanie środków zewnętrznych to uważam, że może to być ostatnia szansa by 

po te środki sięgnąć. Co od wysokości tych środków, to w obiegu publicznym funkcjonuje 

kwota 36 mln zł. Ostatnio czytałem, że ma to być kwota nawet 40 mln zł. Są to jakieś 

dywagacje, wykraczające poza prawdę. My mówimy o kwocie 36 mln zł, z tym, e tyle ma nas 

kosztować realizacja wszystkich przedsięwzięć   rozłożonych w czasie. Pytanie jest ile to ma 

kosztować spółkę, w domyśle, czego oczywiście nigdy nie kryłem, że jeśli będzie miała 

problemy finansowe to gmina Żnin. Jest to spółka gminna i ja jako burmistrz odpowiadam za 

podjęte już de facto decyzje nie jako burmistrza Żnina głównego udziałowca, co do realizacji 

tego planu. Kwota 36 mln zł to nie jest kwota obciążająca spółkę. Kwota obciążająca spółkę  

jest znacznie mniejsza. W sytuacji jakiegokolwiek zagrożenia, w zakresie bezpieczeństwa 

finansowania tej inwestycji każdorazowo przy całkowitym monitorowaniu, kontrolowaniu 

procesu po uzyskaniu tych środków jestem w stanie jako główny udziałowiec poprzez 

Zgromadzenie Wspólników zablokować dalsze działania narażające spółkę czy gminę na 

zapaść finansową.  

Wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 

o którym dzisiaj mowa to plan, czyli dokument, który podlega ewaluacji, który może ulegać 

korekcie w zależności, po pierwsze od przyznania środków, a dokładnie od wysokości 

przyznania tych środków. Cały czas podkreślam, ze jeżeli tych środków zewnętrznych nie 

będzie to nie będziemy mogli odstąpić od zdań, które dzisiaj wskazuje nam prezes. Zadania te 

będzie trzeba wówczas rozłożyć w dłuższym czasookresie, a po drugie będzie trzeba 

uruchomić środki właśnie, bo podjęcie działań w tym zakresie jest konieczne. Pozostaje tylko 

kwestia czy z takim rozmachem i w takiej wielkości. Odbyliśmy na temat tego planu wiele 

spotkań i dyskusji. Pojawiło się szereg wniosków i spostrzeżeń.   Dziękuję przy tym prezesowi 

spółki, że nie pozostawał głuchy na opinie i wnioski radnych. Stąd też ten dzisiejszy plan jest 

skorygowany o te właśnie uwagi i wnioski radnych.  Dzisiaj przedkładam ten plan nie po to, 

by udowodnić komuś, że chcę postawić na swoim, by Państwa zmęczyć kolejnym jego 

przedłożeniem. W mojej opinii jest to plan  korzystny dla gminy Żnin. Mamy wspólny 
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problem z siecią wodociągową, kanalizacyjną, oczyszczalnią ścieków, k tory trzeba rozwiązać 

i wyboru raczej innego nie ma.  Po ostatnim głosowaniu poczułem się zawiedziony. Moi 

współpracownicy, ilość spotkań, dyskusji na ten temat myślałem, że wówczas wystarczy. 

Sądziłem, że opinia fachowców w tym zakresie  wystarczy. Ja tych wątpliwości do dzisiaj się 

w pełni nie pozbyłem, też pewne ryzyko podejmuję.  

Bardzo dziękuje Wysokiej Radzie za ten czas poświęcony nad tym tematem. Ci co byli 

wówczas przeciwni by ć może zmienią zdanie po tych dyskusjach, wyjaśnieniach. Ze swojej 

strony nie traktuję tego jako weto przeciwko mojej osobie czy negacji działań prezesa spółki.  

W związku z wydarzeniem, które miało miejsce na ul. 700 – lecia poinformował, że 

rezygnujemy z inwestycji na całej ul. 700 – lecia. Jest to podyktowane oczekiwaniem na 

możliwości sięgnięcia po środki zewnętrzne. Przebudowa miałaby dotyczyć odcinka od 

skrzyżowania z ul. Kl. Janickiego do pomostu na wysokości Szkoły Podstawowej nr 1 w 

Żninie. Będziemy badać czy taka możliwość się pojawi i jeśli jej nie będzie to będę wnioskował 

do Wysokiej Rady o umieszczenie tego zadania w budżecie na 2018 rok z etapowaniem tego 

zadania.  Główną przyczyną odstąpienia od tego zadania jest bardzo duża inwestycja z jaka 

mamy do czynienia, czyli przebudowa drogi wojewódzkiej nr 251, skutkiem czego będzie 

zamknięcie ciągu jakim jest ul. Dworcowa w Żninie. Spowoduje to skierowanie ruchu w 

innym kierunku.  

W związku z tym wydarzeniem o którym mówiłem wcześniej mającym miejsce na ul. 700 – 

lecia oraz przebudową drogi wojewódzkiej jesteśmy na etapie występowania o zmianę 

organizacji ruchu  i należy spodziewać się, że odcinek od kościoła do mostu zostanie 

wyłączony z ruchu z wyjątkiem tych, którzy mieszkają na tym odcinku drogi.  

Jako główny właściciel spółki podjąłem już decyzję o złożeniu wniosku o dofinansowanie. 

Dzisiaj proszę o wsparcie, gdyż w moim przekonaniu taka uchwałą jest tej gminie potrzebna.     

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  –zapytał czy są pytania.  

Radny Piotr Horka – jestem zaskoczony decyzją, która tak nagle w przeciągu kilku miesięcy 

zapadła, a dotyczy właśnie modernizacji oczyszczalni ścieków oraz rozdzielenia kolektorów 

sanitarnych i deszczowych.  Ta sprawa przecież ciągnie się bardzo długo. Problemy ulic takich 

jak  ul. Sienkiewicza. Dworcowej, 700 – lecia, Aliantów i ul. Kościuszki, są to ulice najbardziej 

zagrożone. Nie jestem przeciwny modernizacji oczyszczalni i rozdzielenia kolektorów 

sanitarnych i deszczowych, co jest bardzo ważne by tych ścieków nie było za dużo. Ta sprawa 

przypada jednak w okresie gdy mamy   przebudowę drogi wojewódzkiej oraz budowę drogi 

S-5, gdzie ten ruch z dowozem materiałów będzie nam utrudniać życie. Dodatkowo w 

budżecie mamy zapisaną przebudowę ul. 700 – lecia, co będzie bardzo uciążliwe. Następnie 
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zapytał prezesa spółki WiK jak to się stało, że do Warszawy został skierowany wniosek   na 

kwotę ponad  36 mln zł, natomiast dzisiaj Pan w materiałach nam przedkłada kwotę 

40 820 000,00 zł na tę inwestycję?  Jak to się stało? Dla mnie jest to niepoważne. Wiadomo, 

radni być może się nie orientują, Pan jest fachowcem, ale należałoby to zrobić rzetelnie. Jeżeli 

te zadania miałyby być wykonane taka jak to zostało dziś przedstawione to skąd Pan weźmie 

kwotę 4,5 mln zł.? 

Następna sprawa to kwestia budowy fontanny. W złożonym wniosku widnieje przy tym 

zadaniu kwota 600 tys. zł, natomiast dziś mamy kwotę 300 tys. zł? 

Ponadto stwierdził, że w dniu 15 maja br. ulewne deszcze spowodowały zalanie ul. Kościuszki, 

Spokojnej, 700 – lecia, Sienkiewicza, Dworcowej, osiedla Żnin – Góra w najniższych 

punktach. Jakie widzi Pan rozwiązanie by było to dołączone do tej inwestycji?   

Ponadto zwrócił uwagę, że prezes spółki nie ma kadry na dzień dzisiejszy. Poza Panem nikt 

nie jest fachowcem w dziedzinie ścieków, wody, oczyszczalni. Z kolei jeśli chodzi o 

oczyszczalnię ścieków to podane są suche cyfry. O ile w przypadku kolektorów mamy podane 

wielkości, przekroje itp., to w przypadku oczyszczalni jest tylko kwota 18 mln zł inwestycji. 

Nie zostało to w żaden sposób wyjaśnione i przedstawione. Jest to dla mnie trochę 

niepoważne.  

Prezes spółki WiK Jerzy Mączko -   jeśli chodzi o kwoty o których mówił Pan radny to 

plan wieloletni nie zawiera wyłącznie programu inwestycyjnego, który został złożony w 

ramach wniosku do programu Infrastruktura i Środowisko, którego zakres finansowy jest na 

poziomie 35 750 000,00 zł. Plan wieloletni zawiera także inwestycje, które będą realizowane 

w latach 2017 – 2020 ze środków własnych spółki. To też jest ta różnica  na poziomie około 5 

mln zł. Co do fontanny to ona nie jest przedmiotem wniosku o dofinasowanie z Unii 

Europejskiej. Na ten temat wielokrotnie już rozmawialiśmy  i została ona ujęta w planie 

inwestycyjnym na rok 2017, który będzie realizowany wyłącznie ze środków własnych. Nie 

zgadzam się ze stwierdzeniem Pana radnego odnośnie braku kadry. Otóż   sytuacja zmieniła 

się radykalnie na przestrzeni ostatnich kilku miesięcy. Aktualnie poza moją skromną osobą 

pracują jeszcze dwie osoby, które mają kierunkowe wykształcenie. W jednym przypadku Pani 

inżynier, która ma kilkunastoletnie doświadczenie w branży i ma stosowne uprawnienia oraz 

druga Pani inżynier, która już sześć lat przepracowała w spółce, z tym, że w 2016 roku 

przebywała na urlopie macierzyńskim. Dodał, że tak dużego programu inwestycyjnego nie 

bylibyśmy w stanie obsłużyć własnymi siłami spółki. Wobec tego przewidziane jest wsparcie, 

które także będzie objęte dofinansowaniem    w postaci instytucji inżyniera kontraktu. Nie 

jest to instytucja jednoosobowa, będzie to firma składająca się z kilku osób i sprawująca 
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nadzór nad właściwą realizacją tego dużego projektu. Jeśli chodzi o kwestie kanalizacji, to we 

wniosku będzie mogła być uwzględniona  wyłącznie budowa nowej sieci kanalizacyjnej i 

mogła być też uwzględniona modernizacja w takim zakresie w jakim to było ujęte w ostatniej 

aktualizacji aglomeracji Żnin. To też ujęliśmy niezbędny zakres rozdziału kanalizacji 

ogólnospławnej właśnie po to, aby na oczyszczalnie nie trafiały wody opadowe a do 

odbiorników nie trafiały ścieki. Z kolei tam gdzie mamy do czynienia z kanalizacją rozdzielczą 

to tutaj były ograniczone możliwości by włączyć to do zakresu projektu.  

Co uwagi radnego, że w przypadku kanalizacji podane są metry, podane są pewne wartości z 

kolei bardzo skromnie opisane są parametry oczyszczalni, to wydaje mi się, że punkt 3.2.4 na 

str. 20 jest wystarczający opis robót w zakresie modernizacji i przebudowy oczyszczalni 

ścieków.  

Radny Piotr Horka -   proszę nie traktować moich słów jako sprzeciw wobec tym planom. 

Tylko tempo i kwoty w tak krótkim czasie, gdzie gmina będzie musiała wydać dodatkowo 13 

mln zł  budzą niepokój, gdzie ponadto mamy przewidziane w tym roku obligacje na kwotę 13 

mln zł i 14 mln długu powoduje, ze daje to sumę ponad 40 mln zł. To są te zagrożenia i wcale 

nie chodzi tutaj o to, że Horka jest przeciwny modernizacji. Niepokój budzi sposób działania, 

gdzie pcha się to w bardzo szybki sposób. To, że jest możliwość dofinansowania to fakt, ale 

może jego nie być, choć i tak myślę, że w przyszłości będzie można z niego skorzystać.  

Burmistrz Robert Luchowski -   poprosiłbym o sprostowanie Skarbnika gminy, jeśli chodzi 

o kwotę zobowiązań w postaci obligacji, które na dzień dzisiejszy ma gmina. W uzupełniniu 

prezesa spółki dodał w spółce pracuje wielu fachowców, na wielu poziomach działania. Od 

kadry kierowniczej poprzez pracowników fizycznych.  

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek -  zgodnie z proponowanymi zmianami do uchwały 

budżetowej plan przychodów z tytułu emisji obligacji wynosi 9 079 728,00 zł.  

Burmistrz Robert Luchowski - na dzień dzisiejszy nie zostało zaciągnięte żadne 

zobowiązanie dłużne wobec gminy Żnin. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Za było 21 radnych 

Za było 14 radnych 

Przeciw było 2 radnych 

Wstrzymało się 5 radnych   
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Rada podjęła uchwałę Nr XXXIII/364/2017 w sprawie uchwalenia "Wieloletniego planu 

rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 

2017- 2020", która stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

AD PKT 7 - Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowych z budżetu 

Gminy Żnin na pokrycie kosztów budowy przydomowych oczyszczalni ścieków 

i przepompowni ścieków. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił Burmistrza o uzasadnienie. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że projekt dotyczy zasad udzielania dotacji 

celowych z budżetu Gminy Żnin na pokrycie kosztów budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków i przepompowni ścieków. Uchwała ta już wcześniej była podejmowana przez 

Wysoką Radę, natomiast w § 2 pojawi się zapis mówiący o tym, że uchwała podjęta 27 

stycznia br. traci moc, natomiast utraciła ona moc wcześniej z uwagi na unieważnienie przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową w Bydgoszczy. Stąd też zasadne jest podjęcie dzisiejszego 

projektu uchwały.   

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - wobec braku pytań, poprosiło odczytanie 

projektu Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek -  odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 19 radnych 

Wstrzymał się 1 radny 

 

Rada podjęła uchwałę  Nr XXXIII/365/2017  w sprawie zasad udzielania dotacji 

celowych z budżetu Gminy Żnin na pokrycie kosztów budowy przydomowych 

oczyszczalni ścieków i przepompowni ścieków, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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AD PKT 8 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin 

na 2017 rok. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił Burmistrza o uzasadnienie. 

Burmistrz Robert Luchowski – proszę o udzielenie głosu w pkt 8 i pkt 9 porządku obrad 

Skarbnikowi Gminy. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - przedstawił autopoprawkę Burmistrza Żnina 

do projektu uchwały, która dotyczy zmiany nazwy zadania inwestycyjnego w dziale 900, 

rozdziale 90002 wyszczególnionego w załączniku nr 5 do przedmiotowego projektu uchwały. 

Po dokonanej zmianie zdanie będzie brzmieć następująco: „Zagospodarowanie miejsc zbiórki 

odpadów komunalnych na terenie gminy Żnin – zakup i montaż wiat służących do 

ogrodzenia kontenerów na odpady komunalne wraz z utwardzeniem terenu”. W uzasadnieniu 

autopoprawki zostało przedstawione, że zmiana nazwy zadania zaproponowana została przez 

Radnych Rady Miejskiej w czasie Komisji  w dniu 24 maja 2017 r. i wynika z rozszerzenia 

inwestycji polegającej na zagospodarowaniu miejsc zbiórki odpadów komunalnych 

o dodatkowe lokalizacje.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski -  powiedział, że na 

komisji Budżetu i Gospodarki Pani Skarbnik bardzo szczegółowo omawiała wszystkie zmiany, 

członkowie Komisji mogli zadawać pytania, wnosić uwagi, pytania mogli również wnosić 

członkowie pozostałych dwóch Komisji Rady. Najważniejszymi tematami jest zdjęcie 

z uchwalonego budżetu środków na modernizację ul. 700 – lecia. Jednym z ważnych tematów 

jest również rozwiązanie nadwyżki z opłat za odpady komunalne z 2016 roku. Propozycja 

Pana Burmistrza, wydziału poszła w kierunku zakupu zadaszeń nad kontenerami oraz 

wymianę pojemników na selektywną zbiórkę. Mój wniosek był taki, aby nie zapomnieć 

o myci u i dezynfekcji pojemników u każdego bo do tego obliguje teraz ustawa, regulamin, 

który Rada przyjęła. Mama tylko prośbę w tych materiałach, które otrzymałem od kierownika 

potrzebne jest 50 tys. zł na dezynfekcję, a przeznaczone z nadwyżki jest 20 tys. zł prosiłby 

tylko o odpowiedź czy mieszkańcy, którzy nie maja tych dużych pojemników KP zapewnimy 

im dezynfekcję koszy.  

Burmistrz Robert Luchowski – rzeczywiście temat dezynfekcji pojemników był 

podejmowany na połączonym posiedzeniu Komisji Rady. Tam wówczas powiedziałem i to 

zdanie podtrzymuję, że jeżeli pojawią się wnioski o dezynfekcję to oczywiście każdy 

z wniosków będzie indywidulanie badany, bo chcę przypomnieć o ile z dezynfekcją 
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pojemników wielkogabarytowych problemu nie ma to z mniejszymi pojemnikami wymaga 

to dodatkowych zleceń.   

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – powiedział, że 

nadwyżka powstała z opłat pobiera nych przez wszystkich mieszkańców. Do tej pory 

pojemniki KP do tej pory były myte generalnie nie na wnioski, w przypadku tych małych 

pojemników proponowałbym, aby objąć wszystkich lub dać propozycje gdzie zrzucać te 

materiały po dezynfekcji.  

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Piotr 

Tomaszewski – w związku z planowanym zdjęciem zadania dotyczącego przebudowy ul. 

700 – lecia w Żninie przed planowanym wyłączeniem z ruchu części ul. 700 - lecia wnoszę o 

ocenę stanu technicznego tej ulicy i wcześniejszymi rozmowami z Zarządem Dróg 

Wojewódzkich w sprawie ewentualnych szkód.    

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - wobec braku pytań poddał pod głosowanie 

autopoprawkę Burmistrza Żnina. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

za było 15 radnych 

wstrzymało się 4 radnych 

 

Rada przyjęła autopoprawkę Burmistrza Żnina. 

 

Następnie Wiceprzewodnicząca Elżbieta Gogola odczytała projekt uchwały wraz 

naniesioną autopoprawką. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

za było 15 radnych 

wstrzymało się 5 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę  Nr XXXIII/366/2017  zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu 

Gminy Żnin na 2017 rok, która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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AD PKT 9 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej gminy Żnin na lata 2017-2030. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – wyjaśniła, że ten projekt uchwały jest konsekwencją 

podjętej wcześniej uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2017 

rok. Ponadto wydłużeniu ulega okres prognozy z 2026 r. do roku 2030.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącego Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

za było 15 radnych 

wstrzymało się 5 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę  Nr XXXIII/367/2017 zmieniającą uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Żnin na lata 2017-2030, która stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – ogłosił przerwę w obradach. 

 

Po przerwie -  

 

AD PKT 10 - Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do uzgodnienia z Ministrem Kultury 

i Dziedzictwa Narodowego projektu nowego statutu Muzeum Ziemi Pałuckiej w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski -  wyjaśnił, że projekt uchwały był omawiany szczegółowo 

na Komisjach Rady. W dniu 17 lutego 2017 r. Narodowy Instytut Muzealnictwa i Ochrony 

Zbiorów przedstawił uwagi instytucji. Przekazanie przedmiotowych uwag miało charakter 

roboczy, niemniej w celu dokończenia procedury, po uwzględnieniu uwag, należy przekazać 

do NIMO pismem projekt statutu w formie niebudzącej wątpliwości, co do zaakceptowania 

projektowanych rozwiązań statutowych przez właściwy organ organizatora Muzeum, tj. w 
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praktyce kopii potwierdzonej za zgodność uchwały organu stanowiącego jednostki 

samorządu terytorialnego będącej organizatorem Muzeum, która to uchwała będzie dotyczyć 

przyjęcia projektu statutu. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań, poprosił 

Wiceprzewodniczącą Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Elżbieta Gogola -  odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

za było 21 radnych 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr XXXIII/368/2017 w sprawie przekazania do 

uzgodnienia z Ministrem Kultury i Dziedzictwa Narodowego projektu nowego statutu 

Muzeum Ziemi Pałuckiej w Żninie, która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 

AD PKT 11 - Podjęcie uchwały w sprawie wskazania uczniom niektórych oddziałów klas III 

i VI szkół podstawowych prowadzonych przez gminę Żnin miejsca realizacji obowiązku 

szkolnego. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski -  wyjaśnił, że ta uchwała jest kolejnym etapem wdrażania 

reformy oświaty. Szczegółowo została omówiona na posiedzeniach Komisji Rady.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącego Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

za było 21 radnych 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr XXXIII/369/2017 w sprawie wskazania uczniom 

niektórych oddziałów klas III i VI szkół podstawowych prowadzonych przez gminę Żnin 

miejsca realizacji obowiązku szkolnego, która stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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AD PKT 12 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy 22 lipca w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski -  wyjaśnił, ze w  dniu 2 września weszła w życie ustawa z 

dnia 1 kwietnia 2016 roku o zakazie propagowania komunizmu lub innego ustroju 

totalitarnego przez nazwy budowli, obiektów i urządzeń użyteczności publicznej (Dz. U. z 

2016 r. poz. 744) w tym nazwy dróg, ulic, mostów i placów nadawane przez jednostki 

samorządu terytorialnego nie mogą upamiętniać osób, organizacji, wydarzeń lub dat 

symbolizujących komunizm lub inny ustrój totalitarny, ani w inny sposób takiego ustroju 

propagować, dlatego też muszą być zmienione. 

Propozycje nowych nazw ulic były konsultowane z mieszkańcami Żnina na spotkaniu, które 

odbyło się w dniu 25 kwietnia 2017 r. Nazwę Zygmunta Starego zaproponowali mieszkańcy 

przedstawiając listę poparcia dla swojej propozycji.  

W związku z powyższym w pełni uzasadnione jest podjęcie niniejszej uchwały jako zgodnej 

z wolą mieszkańców. 

Radny Jerzy Kowalski – poinformował, że w dniu 25 kwietnia br. mieszkańcy zdecydowali, 

aby ul. 22 lipca otrzymała nazwę ul. Zygmunta Starego.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań, poprosił 

Wiceprzewodniczącą Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Elżbieta Gogola -  odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

za było 21 radnych 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr XXXIII/370/2017 w sprawie zmiany nazwy ulicy 

22 lipca w Żninie, która stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

AD PKT 13 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Gwardii Ludowej w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że z tych samych powodów o których mówił 

wcześniej nazwa tej ulicy musi zostać zmieniona. Propozycje nowych nazw ulic były 

konsultowane z mieszkańcami Żnina na spotkaniu, które odbyło się w dniu 25 kwietnia 2017 
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r. Nazwa Królowej Jadwigi uzyskała największe poparcie mieszkańców. Z inicjatywy 

Burmistrza Żnina dnia 16 maja 2017 r. odbyło się spotkanie mieszkańców ulicy Gwardii 

Ludowej dotyczące podziału ulicy Gwardii Ludowej na ulice Królowej Jadwigi i Edmunda 

Kapłońskiego. Mieszkańcy większością głosów wyrazili zgodę na podział ulicy Gwardii 

Ludowej. Uwzględniając wolę mieszkańców Żnina postanowiono odcinek ulicy Gwardii 

Ludowej od skrzyżowania z ulicą Składową do skrzyżowania z ulicą Sobieskiego nazwać ulicą 

Królowej Jadwigi. Natomiast odcinek ulicy Gwardii Ludowej od skrzyżowania z ulicą 

Sobieskiego do skrzyżowania z ulicą Górską nazwać ulicą Edmunda Kapłońskiego celem 

uhonorowania jego pamięci. W związku z powyższym w pełni uzasadnione jest podjęcie 

niniejszej uchwały jako zgodnej z wolą mieszkańców. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poinformował, że o zabranie głosu w tym 

punkcie zgłosiła się Pani Joanna Rogowska, która chciałaby zająć stanowisko w tej sprawie. 

Rada wyraziła zgodę na udzielenie głosu Pani Joannie Rogowskiej. 

Pani Joanna Rogowska -  na wstępie poinformowała, że jest córką śp. Edmunda 

Kapłońskiego. Występuje tutaj jako przedstawiciel nie tylko rodziny, ale również osób 

popierających tę inicjatywę.  Dodała, że już w listopadzie 2016 roku złożyła wniosek o nadanie 

nazwy ulicy Edmunda Kapłońskiego. Otrzymała odpowiedź z której wynikało, że konsultacje 

w tej sprawie odbędą się w roku 2017. Następnie omówiła kwestię dotyczącą zbierania 

podpisów za nadaniem imienia ul. Edmunda Kapłońskiego, kwestię I jak i II konsultacji 

społecznych w sprawie nadania nazwy ulicy. Dodała, że wśród radnych jest osoba, która 

sprzeciwia się temu, by dokonać podziału ulicy na dwie nazwy. Edmund Kapłoński to była 

osoba, która spędziła w Górze całe swoje życie, dodała, że jest takim symbolem tego osiedla. 

Z informacji, które posada wie, że Rada Osiedla Żnin – Góra wystosowała pismo, by nie 

dzielić tej ulicy na dwie ulice.  

Radny Jerzy Kowalski – wyjaśnił, że druga konsultacja była taka, że uczestniczyło w niej 

tylko 11 osób. Dodał, że powiadomienie o tych konsultacjach odbyło się niezgodnie z prawem, 

ponieważ nie został zachowany termin, w którym mieszkańcy powinni być powiadomieni. 

Dodał, że Rada Osiedla docenia dorobek Pana Kapłońskiego i w swoim stanowisku 

zaproponowała, aby jedna z nowopowstających  ulic otrzymała nazwę Edmunda 

Kapłońskiego.  Takie ulice bez nazwy są w okolicach ul. Kasztanowej. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – w imieniu klubu poprosił o  zarządzenie 

5 min przerwy w obradach.  

Burmistrz Robert Luchowski – powiedział, że przy okazji nadawania nazw 

nowopowstającym ulicom np. w okolicy ul. Kasztanowej to byłoby dobrze, aby nazewnictwo 
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tych ulic nie odbiegało od istniejących nazw. Wniosek o nadanie nazwy ulicy Edmunda 

Kapłońskiego podpisało około 5000 osób, więc jako Burmistrz nie mogłem obojętnie przejść 

wokół tej propozycji.   

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zarządził przerwę w obradach. 

 

Po przerwie –  

 

Radny Jerzy Kowalski – zgłosił  wniosek formalny o nadanie nazwy ul. Gwardii Ludowej, 

nazwy w całości Królowej Jadwigi, co jest zgodne ze stanowiskiem Rady Osiedla.   

Burmistrz Robert Luchowski – Pan Radny powinien wiedzieć, że zgłaszanie autopoprawki 

w tym miejscu jest już rzeczą spóźnioną. W przypadku gdy Rada odrzuci projekt przeze mnie 

złożony, to kolejny będzie przedłożony na kolejnej sesji.  

Radny Jerzy Kowalski – to kiedy mogę złożyć poprawkę do projektu to ja wiem, to chyba 

Pan Burmistrz tego nie wie i nie zna się na przepisach.   

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – powiedział, że radny ma prawo składania 

wniosków, propozycji zmian do projektu uchwały przed jego podjęciem, zatem taka 

możliwość istnieje. Wobec tego poprosił o sprecyzowanie proponowanej zmiany przez 

radnego Jerzego Kowalskiego. 

Radny Jerzy Kowalski -  podał następującą propozycję zmiany: § 1 otrzymuje brzmienie 

„Zmienia się nazwę ulicy Gwardii Ludowej obejmującej działki o numerach geodezyjnych 

1521, 1673/4, 1673/6 na ul. Królowej Jadwigi, oznaczonej kolorem żółtym na mapie 

stanowiącej załącznik do niniejszej uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał [pod głosowanie propozycję radnego 

Jerzego Kowalskiego. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

za było 5 radnych 

przeciw było 7 radnych 

wstrzymało się 5 radnych 

 

Rada odrzuciła wniosek formalny radnego Jerzego Kowalskiego.   

 

Następnie Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały.   

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
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W głosowaniu udział wzięło 17 radnych 

za było 8 radnych 

przeciw było 1 radny 

wstrzymało się 8 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę  Nr XXXIII/371/2017 w sprawie zmiany nazwy ulicy Gwardii 

Ludowej w Żninie, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 

ADPKT 14 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Nowotki w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że propozycje nowych nazw ulic były 

konsultowane z mieszkańcami Żnina na spotkaniu, które odbyło się w dniu 9 maja 2017 r. 

Nazwa Brzozowa uzyskała największe poparcie mieszkańców. Druga propozycja dotyczyła 

łącznika od ulicy Leśnej do głównego ciągu ulicy Nowotki, mieszkańcy zaproponowali nazwę 

Dębowa. Uwzględniając wolę mieszkańców Żnina postanowiono główny ciąg ulicy Nowotki 

nazwać Brzozowa, natomiast łącznik nazwać Dębowa. 

W związku z powyższym w pełni uzasadnione jest podjęcie niniejszej uchwały jako zgodnej 

z wolą mieszkańców. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych 

za było 16 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę  Nr XXXIII/372/2017 w sprawie zmiany nazwy ulicy Nowotki 

w Żninie, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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AD PKT 15 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

użyczenia na nieruchomość położoną w Gorzycach. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że z końcem sierpnia br. wygasa termin na który 

została zawarta umowa. Kierując się wsparciem dla niepublicznej placówki w Gorzycach, w 

związku  z ubieganiem się o środki zewnętrzne na budowę siłowni zewnętrznej przedkładam 

Radzie ww. projekt uchwały.  

Radna Maria Błońska -  zaproponowała, aby w § 1 dopisać wyrażenie „na okres siedmiu 

lat”. Wówczas § 1 otrzymałby brzmienie: „Wyraża się zgodę na zawarcie kolejnej umowy 

użyczenia na okres siedmiu lat ze Stowarzyszeniem Edukacyjnym "Nasza Szkoła" w 

Gorzycach, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość położona w Gorzycach, będąca 

własnością Gminy Żnin, w skład której wchodzi działka nr 138/2, o powierzchni 0,0635 ha, 

zapisana w księdze wieczystej nr BY1Z/00019643/3 i część działki nr 139, o powierzchni około 

0,66 ha, zapisanej w księdze wieczystej nr BY1Z/00013116/8, dla której umowa wygasa w dniu 

31 sierpnia 2017 r.” 

Dodała, że ustawa o gospodarce nieruchomościami mówi jasno, że jeżeli nie zawrzemy okresu 

to Burmistrz będzie mógł tylko do 3 lat zawrzeć umowę. 

Stowarzyszenie występowało w styczniu o okres 7 lat, a związane jest z projektem o siłownię 

zewnętrzną ze środków unijnych.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał Panią mecenas czy jest możliwość 

takiego zapisu, który proponuje radna. 

Mecenas Joanna Czarnocka –  wyjaśniła, że nie ma podstawy prawnej by wpisać w treść 

uchwały okres na jaki ma być zawarta umowa.  Wpisanie okresu w treść uchwały będzie 

stanowiło błąd formalny. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – powiedział, że jakiś czas temu mieliśmy 

podobną sytuację, gdzie były wpisane okresy zawarcia umowy, przynajmniej był taki zapis w 

uzasadnieniu. Prosiłby zatem o zbadanie tej sprawy.  

Mecenas Joanna Czarnocka –  patrząc na zapisy ustawy w kompetencji Rady leży jedynie 

wyrażenie zgody na zawarcie kolejnej umowy użyczenia, natomiast warunki na jakich ta 

umowa będzie zawarta leżą wyłącznie w kompetencji wójta, burmistrza, prezydenta miasta. 

Zatem mielibyśmy tutaj do czynienia z wejściem w kompetencje Pana Burmistrza.  

Radna Maria Błońska -   o ile dobrze pamiętam to debatowaliśmy jakiś czas temu nad latami 

dla Przedszkola u Boba. Był tam zapis, ze przeszliśmy z 30 lat na 10 lat.  
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – w związku z wątpliwościami zarządził 

przerwę do czasy wyjaśnienia tego zagadnienia.  

 

Po przewie –  

 

Mecenas Joanna Czarnocka –  wyjaśniła, że po sprawdzeniu przepisów i orzecznictwa jest 

możliwość wpisania do treści uchwały proponowanej zmiany. 

 Radna Maria Błońska – zapytała czy w uzasadnieniu nie powinno być wpisane dlaczego 

jest to okres 7 lat. Proponowałaby, że jest to związane z projektem ze środków europejskich.  

Mecenas Joanna Czarnocka –  odpowiedziała, że taki zapis może się pojawić.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec powyższego poddał pod głosowanie 

poprawkę zgłoszoną przez radną Marię Błońską, zgodnie z którą §1 otrzymuje brzmienie: 

„„Wyraża się zgodę na zawarcie kolejnej umowy użyczenia na okres siedmiu 

lat ze Stowarzyszeniem Edukacyjnym "Nasza Szkoła" w Gorzycach, której przedmiotem jest 

ta sama nieruchomość położona w Gorzycach, będąca własnością Gminy Żnin, w skład której 

wchodzi działka nr 138/2, o powierzchni 0,0635 ha, zapisana w księdze wieczystej 

nr BY1Z/00019643/3 i część działki nr 139, o powierzchni około 0,66 ha, zapisanej w księdze 

wieczystej nr BY1Z/00013116/8, dla której umowa wygasa w dniu 31 sierpnia 2017 r.” Ponadto 

proponuje się uzupełnienie zapisu w uzasadnieniu, że okres 7 lat związany jest z projektem 

złożonym przez stowarzyszenie o realizację zadania związanego z budową siłowni 

zewnętrznej. .  

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych 

za było 18 radnych 

 

Rada przyjęła poprawkę zgłoszona przez radną Marię Błońską.  

 

Następnie Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola odczytała projekt uchwały wraz 

z autopoprawką. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych 

za było 18 radnych 
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Rada podjęła uchwałę  Nr XXXIII/373/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy użyczenia na nieruchomość położoną w Gorzycach, która stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu. 

 

AD PKT 16 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żnin, położonej w Żninie przy ul. Ułańskiej. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że nieruchomość określona w uchwale stanowi 

własność Gminy Żnin. Część nieruchomości planowana jest do sprzedaży. Zgodnie z planem 

zagospodarowania przestrzennego teren ten jest przewidziany pod lokalizację usług. Wobec 

tego można wydzielić działkę nie większą niż 800 m2, gdyż grunt przyległy to obszar pod 

drogi i zieleń.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych 

za było 17 radnych 

przeciw był 1 radny 

 

Rada podjęła uchwałę  Nr XXXIII/374/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

części nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żnin, położonej w Żninie przy ul. 

Ułańskiej, która stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

 

AD PKT 17 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żnin, położonej w Sarbinowie. 

 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  
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Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że przedmiotowa część nieruchomości stanowi 

część drogi będącej własnością Gminy Żnin. Zgodnie ze zmianą mpzp przedmiotowa część 

nieruchomości przeznaczona została na cele zabudowy zagrodowej. Powierzchnia 

planowanej do sprzedaży części działki wynosi około 400 m2. Wniosek o sprzedaż 

przedmiotowej części drogi złożył właściciel nieruchomości przyległej, który użytkuje działkę 

na cele związane z ogródkiem przydomowym. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań, poprosił 

Wiceprzewodniczącą Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Elżbieta Gogola -  odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych 

za było 18 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę  Nr XXXIII/375/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

części nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żnin, położonej w Sarbinowie, która 

stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

AD PKT 18 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 

zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że szczegółowo pkt 18 i pkt 19 zostały 

przeanalizowane na posiedzeniach Komisji Rady. W przypadku gdy Rada zagłosuje za, to 

wówczas spowoduje to uszczuplenie  środków budżetu gminy Żnin.   

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań, poprosił 

Wiceprzewodniczącą Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Elżbieta Gogola -  odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych 

Przeciw było 12 radnych 

Wstrzymało się 3 radnych 
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Rada nie podjęła uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 

zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego. 

 

AD PKT 19 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 

zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych 

Przeciw było 12 radnych 

Wstrzymało się 3 radnych 

 

Rada nie podjęła uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 

zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego. 

 

AD PKT 20 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 

Żnin prawa użytkowania wieczystego nieruchomości położonej w Żninie przy 

ul. Fabrycznej. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że Gmina Żnin jest właścicielem działki 1/22, 

położonej w Żninie przy ul. Fabrycznej, zabudowanej budynkiem byłej hali widowiskowo-

sportowej. Działka położona jest w odległości około 15 m od drogi publicznej – ul. Fabrycznej. 

Od ulicy oddziela ją działka 1/46. Dostęp do działki zapewniony jest poprzez ustanowienie 

służebności przejazdu na działce sąsiedniej. Z uwagi na zły stan techniczny hali i związane 

z tym bardzo duże koszty ewentualnego remontu podjęta została decyzja o sprzedaży 

nieruchomości gminnej. Kilkukrotnie przeprowadzone postępowanie przetargowe 

na sprzedaż hali widowiskowo-sportowej nie przyniosły spodziewanego wyniku w postaci jej 

sprzedaży mimo obniżenia ceny. Ponadto budynek hali położony jest z jednej strony na 

granicy działki natomiast z dwóch stron położony jest bardzo blisko granicy. W związku z  

tym wokół budynku jest bardzo mało miejsca wolnego.  Z uwag potencjalnych nabywców 
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wynika, że przyczyną problemów ze sprzedażą może być zbyt mały teren działki wokół 

budynku oraz brak bezpośredniego dostępu do drogi dojazdowej. 

Wobec powyższego nabycie działki 1/46, która ma kształt litery „L” i  z dwóch stron przylega 

do działki gminnej zapewni bezpośredni dostęp do ulicy i powiększy teren wokół budynku 

hali. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań, poprosił 

Wiceprzewodniczącą Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Elżbieta Gogola -  odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych 

Za było18 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę  Nr XXXIII/376/2017 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na 

rzecz Gminy Żnin prawa użytkowania wieczystego nieruchomości położonej w Żninie 

przy ul. Fabrycznej, która stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

 

AD PKT 21 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 

położonych w Żninie 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że z wnioskiem o zamianę własnej nieruchomości 

na część nieruchomości gminnej wystąpił właściciel działki położonej w rejonie ulicy Polnej. 

W celu uruchomienia procedury zamiany nieruchomości organ wykonawczy gminy, 

stosownie do art. 25 ust. 1 i 2, w związku z art. 23 ust. 1 pkt 7 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami, zobowiązany jest uzyskać zgodę Rady Miejskiej w Żninie. Określona w 

uchwale nieruchomość gminna objęta jest ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu położonego pomiędzy ulicami: Dworcową, Towarową, Ułańską i 

Zamkniętą w Żninie. Zgodnie z ustaleniami planu przedmiotowa część nieruchomości 

gminnej nie została przeznaczona na cele publiczne. 

Wnioskodawca uzasadnił to tym, że w sąsiedztwie nieruchomości gminnej posiada własną 

nieruchomość na której prowadzi działalność gospodarczą. Zamierza rozwijać nadal 
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prowadzoną  działalność, wobec tego potrzebuje więcej miejsca, a zamiana tych działek 

umożliwi mu dalszy rozwój firmy.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych 

Za  było 16 radnych 

Przeciw był 1 radny 

Wstrzymał się 1 radny 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXIII/377/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

nieruchomości położonych w Żninie, która stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

AD PKT 22 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

najmu na części nieruchomości położonych w Gorzycach i Żninie. 

 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że na część nieruchomości położonej w 

Gorzycach podpisana została umowa z ORANGE Polska. Umowa została podpisana na okres 

do 30 czerwca 2017 r. Na część nieruchomości w Żninie podpisana została umowa z 

JERONIMO MARTINS – parking przed sklepem „BIEDRONKA”. Umowa jest na okres do 31 

lipca 2017 r. Zawarcie kolejnych umów wymaga zgody Rady Miejskiej w Żninie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań, poprosił 

Wiceprzewodniczącą Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Elżbieta Gogola -  odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych 

Za było17 radnych 
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Rada podjęła uchwałę Nr XXXIII/378/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów najmu na części nieruchomości położonych w Gorzycach i Żninie, 

która stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

 

AD PKT  23 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

najmu części nieruchomości położonej w Żninie przy ul. Słonecznej. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że w związku z końcem terminu obowiązywania 

dwóch umów na najem gruntu pod lokalizacją garaży blaszanych przy ul. Słonecznej w 

Żninie, w celu zawarcia nowych umów z tymi samymi podmiotami konieczne jest uzyskanie 

zgody Rady Miejskiej w Żninie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych 

Za było17 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXIII/379/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów najmu części nieruchomości położonej w Żninie przy ul. Słonecznej, 

która stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

 

AD PKT 24 - Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XIII/134/2015 Rady Miejskiej w Żninie 

z dnia 25 listopada 2015 r. w sprawie „Rocznego Programu Współpracy Gminy Żnin na rok 

2016 z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że jako organ wykonawczy jest zobowiązany 

przedłożyć Radzie sprawozdanie nie później niż do 31 maja br.  

 

Rada nie wniosła uwag do przedłożonego sprawozdania Burmistrza Żnina. 
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AD PKT 25 - Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Żnin; 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że projekt ma na celu ujednolicenie 

doprecyzowanie treści regulaminu oraz wprowadzeniu katalogu wydatków kwalifikowanych 

podlegających refundacji w ramach stypendium szkolnego.    

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań, poprosił 

Wiceprzewodniczącą Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Elżbieta Gogola -  odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych 

Za było17 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXIII/380/2017 w sprawie regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy 

Żnin, która stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

 

AD PKT 26 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad przyznawania diet 

przewodniczącym organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Żnin. 

 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wychodząc naprzeciw Państwa oczekiwaniom, które się 

pojawiły na jednej  z sesji  wnoszę do Wysokiej Rady zgodnie z art. 37 b ust. 1 ustawy z dnia 

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym w której mowa jest, że rada gminy może ustanowić 

zasady, na jakich przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki pomocniczej będzie 

przysługiwała dieta oraz zwrot kosztów podróży służbowej. Zmiana wysokości diet 

przewodniczących 

zarządu rad osiedli spowodowana jest urealnieniem ich dotychczasowej wysokości do diet 

otrzymywanych przez sołtysów oraz do aktualnego poziomu wynagrodzeń i obowiązujących 

na rynku cen towarów i usług. Propozycja zmiany to kwota ze 150 zł na 300 zł miesięcznie.  
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Środki na ten cel zostały zabezpieczone w uchwale Nr XXVIII/312/2017 w sprawie budżetu 

gminy Żnin na 2017 rok.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ireneusz Starczewski -  liczę, ż po podniesieniu diet 

Przewodniczący Zarządu Rad Osiedli będą chodzić na sesje.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 

nie było, wobec tego poprosił o odczytanie projektu Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja 

Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych 

Za było15 radnych 

Wstrzymało się 2 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXIII/381/2017 zmieniającą uchwałę w sprawie zasad 

przyznawania diet przewodniczącym organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

Gminy Żnin, która stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

 

AD PKT 27 - Odpowiedzi na interpelacje radnych zgłaszane na bieżącej i poprzednich 

sesjach. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że udzieli pisemnych odpowiedzi. 

 

AD PKT 28- Zapytania, wolne wnioski i informacje. 

 

Radny Kazimierz Jańczak- zapytał o ul. Browarową. Radny Sejmiku Województwa 

Kujawko- Pomorskiego Ryszard Kierzek na ostatnim spotkaniu obiecał naprawę tej ulicy.  

Burmistrz Robert Luchowski- wyjaśnił, że jest po rozmowie z kierownikiem Pawłem 

Piechowiakiem. Deklaracje Pana Ryszarda Kierzka były wzięte w sposób poważny. Wniosek 

zostanie złożony wraz z projektem do końca sierpnia. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Leszek Kowalski-zgłosił problem 

barierek na ul. Kl. Janickiego w Żninie. Po ostatnich opadach, skarpa spłynęła. Poprosił o 

interwencję. 
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Burmistrz Robert Luchowski- wyjaśnił, że droga 251 należy do zarządcy dróg 

wojewódzkich. Za stan naprawczy gmina nie odpowiada. Poprosił o zgłoszenie ww. problemu 

jako interpelację.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Leszek Kowalski-  ww. wniosek zgłosił 

jako interpelację.  Przypomniał o przygotowaniu dojścia dla osoby niepełnosprawnej Państwa 

Katafiasz. Podkreślił, że ww. problem dotyczy ul. Topolowej.  

Przewodniczący Komisji Prawa i Porządku Publicznego Włodzimierz Oźminkowski- 

podziękował za posprzątanie gminnego terenu, który znajduje się w okolicach Jeziora Dużego 

Żnińskiego.  

Burmistrz Robert Luchowski- zaznaczył, że bardzo sprawnie wykonywała pracę firma 

porządkująca. 

 

AD PKT 29  - Zakończenie    

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek 

– stwierdził, że został wyczerpany porządek obrad XXXIII sesji Rady Miejskiej w Żninie. 

Podziękował Paniom i Panom radnym, Burmistrzowi, pracownikom Urzędu, prasie, radiu oraz 

wszystkim obecnym na sali za uczestnictwo. 

Przewodniczący Rady o godzinie 14.00 zamknął  XXXIII sesję Rady Miejskiej w Żninie. 

Na tym protokół zakończono.  

 

Protokolant: 

Łukasz Lisiecki 

Główny Specjalista 

        Przewodniczący Rady Miejskiej  

                           w Żninie 

 

                    Grzegorz Koziełek 


